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Ziņas īsumā
Laikā no 2018. gada 15. februāra 

līdz 3. aprīlim valsts amatpersonām 
ir jāiesniedz kārtējā gada valsts    
amatpersonas deklarācija par 
2017. gadu. Deklarācijas jāiesniedz               
elektroniski, izmantojot VID           
Elektroniskās deklarēšanas sistēmu 
(EDS). Atbilstoši VID rīcībā esošajai 
informācijai, kārtējā gada deklarācija 
par 2017. gadu jāsniedz 57 676 valsts 
amatpersonām. Vairāk informācijas: 
www.vid.gov.lv.

 “Nāc, nākdamis, Metenīti!”

  13. februārī, pēc senām latviešu tradīci-
jām, Baltinavas novada skolas svinēja   
ziemas aiziešanas un pavasara gaidīšanas 
svētkus- Aizgavēņus jeb Meteņus.            
Vidusskolas skolēni un skolotāji svētkus 
svinēt pulcējās parkā. Aizgavēņiem jābūt 
jautriem, tāpēc skanēja jautras dzies-
mas un rotaļas, visi ievēroja seno latviešu 
Aizgavēņu izdarības. Par ticējumu zināša-
nu ikviens varēja dabūt Meteņa dārgumus. 
Ar īpašu Meteņkoku 4. klases meitenes 
dalībniekus izdancināja Saimnieces dejā. 
Pasākumu   jautrāku un skaļāku darīja mu-
zikālais pavadījums, ko ar akordeonu 
spēlēja Baltinavas Mūzikas un mākslas 
skolas direktore Marija Bukša.
  Svētku dalībnieki parkā varēja laisties 
no kalna un lielīties, lai augtu gari lini. 
Tika veltas sniega bumbas, lai Baltina-
vas novadā augtu lielas kāpostgalvas. 
Iespējams, ka šogad labi padosies Ķīnas       
kāposti, jo apaļās sniega bumbas īsti                                     
negribēja velties. Skolēni sildījās pie                                                                                
ugunskura, atcerējās savus nedarbus, uz-
rakstīja tos uz lapiņām un sadedzināja 
ugunskurā, lai neatkārtotu. Bērni sacentās 
siena maisu mešanā tālumā. Lai kurm-
ji vasarā neraustu dārzus, pavisam skaļi 
sniegā tika dzītas kurmju pēdas un veidoti 
ornamenti. Svētībai nākošam gadam, par-
ka sniegā palika vesels bariņš bērnu veido-
to eņģeļu. Pēc visām aktivitātēm dalībnieki 
sildījās ar tēju, pankūkām, zupu, citiem 
gardumiem. Iespējams, ka pēc šī pasāku-
ma uzlabosies skolēnu rokraksti Baltina-
vas vidusskolā, jo tika pagaršots arī cūkas 
šņukurs.    Paldies    par   atbalstu    skolas                            
direktoram Imantam Slišānam, sko-
las saimniecēm, Mūzikas un mākslas               
direktorei Marijai Bukšai, 4. un 9. klases 
skolēniem un audzinātājām par pasākuma 
organizēšanu un vadīšanu. 
  Pēc latviešu tautas tradīcijām, Me-
teņos pēdējo reizi gājuši masku gājienos. 
Tāpēc 13. februārī Baltinavas vidusskolas 
4-gadīgo un jaukta vecuma pirmsskolas 

grupu audzēkņi kopā ar skolotājām, 
skaļi skandinot dažādus mūzikas      
instrumentus, devās masku gājienā 
pa skolu. Katram, ko satika savā ceļā, 
tika uzdāvināta apaļa baranka, kas 
simbolizē saulīti. Pēc tam visi devās 
ārā, lai izbaudītu jauko ziemas dienu, 
jo Meteņos ir jālīksmojas. Skolotājas 
Aļona un Solvita bija sagatavojušas 
dažādas jautras atrakcijas: bērniem 
vajadzēja piepildīt spaini ar sniegu, 
berot to ar plastmasas krūzītēm, velt 
sniega pikas. Apstādījumos pie skolas 
tika       sakārti          krāsaini     ledus 

gabaliņi. Neizpalika arī jautra pikošanās 
un vizināšanas ar ragaviņām. Lai ātrāk 
nāktu pavasaris, bērni apstādījumos pie 
skolas sakāra skolotāju gatavotās saulītes. 
Savukārt, 5-6 gadīgo bērnu pirmssko-
las izglītības grupas bērni ar skolotāju                                                                          
Skaidrīti un skolotāja palīgu Inu devās 
uz Baltinavas parku, lai izbaudītu zie-
mas priekus – vizinātos no kalna, vārtītos 
sniegā. Laiks paskrēja nemanot. Pirms 
došanās uz skolu bērni atstāja sniegā 
vēstules nākošajiem Meteņdienas prieku 
baudītājiem. Katrs uzrakstīja sniegā savu 
vārdu un atstāja savu pēdiņu nospiedumus. 
Atgriezušies skolā, bērni nobaudīja mam-
mu ceptās gardās pankūkas.
    Īpaši radoša Meteņdiena izdevās 
Kristīgās internātpamatskolas skolēniem 
un skolotājiem, kas svinības iesāka ar vie-
sošanos Biežuciema kultūras namā 
pie saimniecēm Anna, Venerandas, 
Helēnas, Skaidrītes. Meteņdienas 
saimnieces ar skaistiem priekšau- 
tiem, baltām micītēm galvās, 
smaidīgas     izstāstīja,    ka   viņām                           
padomā ir pagatavot un izvārīt 
biezpiena bumbiņas, žagariņus, 
izcept ābolu strūdeles, nogar-
nēt torti, bet nepieciešami palīgi. 
Skolēni, protams, bija ar mieru pie-
dalīties svētku cienasta gatavošanā.
Skolotāja    Marija    
Skaba sadalīja sko-
lēnus trīs grupās. 1., 
2., 5., 6. klašu grupas 
skolēnu mazie pirks-
tiņi ripināja biezpiena 
bumbiņas, rullēja, grie-
za mīklu un  veidoja 
tautā saucamos cepu-
mus- žagariņus, bet 
saimniece       Helēna 
darbojās pie plīts. Kad 
viņa zeltaini brūnos 
cepumus izņēma no 

eļļas katla, tad bērni tos apkaisīja ar pūder-
cukuru.  C  klašu   skolēni   pie   saimnieces     
Annas novietoja sagrieztos ābolus uz 
mīklas pamatnes, locīja, noformē-
ja ar ābolīti un lika uz pannas cepties. 
Savukārt, vecākie skolēni iepazinās ar tor-
tu garnēšanas mākslu un knifiņiem. Šo              
mākslu viņiem mācīja saimniece Veneran-
da. Ceturtā saimniece Skaidrīte vārīja zāļu 
tēju kopējam mielasta galdam.
  Telpā valdīja liela darba atmosfēra, skanē-
ja bērnu čalošana, smiekli, izsaucieni-„es 
vēl gribu sataisīt”, „es jau pagaršoju”, „man 
nesanāk”. Kad telpu pārņēma saldā vārīto 
cepumu, ābolu strūdeļu, zāļu tējas smarža, 
tad visi sēdās pie galda, baudīja tēju, mie-
lojās ar pagatavotajiem gardumiem, līdz-
paņemtajām pankūkām.
    Pateikuši lielu paldies saimniecēm, skolēni 
un skolotāji devās uz Baltinavas parku. 
Tur valdīja īsta jautrība-  vizināšanās no 
kalniņa, brišana pa dziļo sniegu, vārtīšanās 
sniegā. Dienas noslēgumā skolēni vēl 
kārtīgi izdejojās diskotēkā.
   Meteņdienā skolēni kārtīgi izpriecājās, lai 
varētu godam pavadīt Gavēņa laiku!

Informācija, foto:
Baltinavas vidusskolas skolotājas-

Rudīte Laganovska, Lilita Kūkoja;
metodiķe Ilze Ločmele. 

Kristīgās internātpamatskolas 
skolotāja Violenta Kubuliņa.

  Finanšu institūcija ALTUM                
informē. No šī gada 1. marta tiks 
paplašināts mājokļu garantiju                    
programmas saņēmēju loks – valsts 
atbalstu mājokļa iegādei varēs saņemt 
arī jaunie speciālisti vecumā līdz 35 
gadiem, kuriem apgādībā nav bēr-
nu, un ģimenes ar bērniem līdz 23 
gadu vecumam (ieskaitot). Vairāk                     
informācijas: www.altum.lv

  Zemkopības ministrija (ZM) aicina 
lauku uzņēmējus, jaunos zemniekus, 
kā arī ģimenes laukos pieteikties 
lauksaimnieku vidū iecienītajam 
konkursam „Sējējs 2018”. Izvirzīt 
pretendentus konkursam aicinātas 
ne tikai pašvaldības, lauksaimnieku 
un pārtikas ražotāju nevalstiskās or-
ganizācijas, bet arī lauku attīstības                           
konsultanti. Konkursa dalībniekus 
šogad vērtēs septiņās nominācijās 
un tiks pasniegta arī balva par mūža            
ieguldījumu lauksaimniecībā.
  Dalībnieki konkursā „Sējējs 2018” 
tiks vērtēti nominācijās – „Gada lauku 
saimniecība”, kurā vērtēs augkopības, 
piena un gaļas ražošanas saimniecības; 
„Gada uzņēmums pārtikas ražošanā”; 
„Ģimene lauku sētā”; „Jaunais 
veiksmīgais zemnieks”, kā arī „Gada 
veiksmīgākā kopdarbība”; „Rītdie-
nas sējējs – mazpulka dalībnieks” un 
„Zinātne praksē un inovācijas”. Vairāk 
informācijas www.sejejs.lv.

  No 2018. gada 1. marta līdz 5. aprīlim 
varēs pieteikties atbalsta saņemša-
nai mežu kopšanai apakšpasākumā                                                 
„Ieguldījumi meža ekosistēmu        
noturības un ekoloģiskās vērtības 
uzlabošanai”.  Atbalsta pretendenti var 
būt fiziskas personas – zemes īpašnie-
ki, juridiskas personas, pašvaldības 
– meža zemes īpašnieki, pašvaldību 
kapitālsabiedrības, kas apsaimnieko 
pašvaldības īpašumā esošu meža zemi.
Pasākumā var veikt vairākas                        
aktivitātes:
- jaunaudžu retināšanu un jaunaudžu 
retināšanu ar atzarošanu;
- neproduktīvu mežaudžu nomaiņu 
saskaņā ar normatīvajiem aktiem par 
koku ciršanu mežā;
- valdošās koku sugas nomaiņu          
baltalkšņa sugu mežaudzēs no 30 gadu 
vecuma vai blīgznas sugu mežaudzēs.
Plašāku informācija par prasībām        
atbalsta pretendentiem, nosacījumiem 
atbalsta saņemšanai un citiem jautā-
jumiem var lasīt dienesta mājaslapā 
www. lad.gov.lv  sadaļā „Atbalsta     
pasākumi”.
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Domes sēdes 22.02. lēmumi

Ar pilnu domes sēžu lēmumu sarakstu iespējams iepazīties mājaslapā 
www.baltinava.lv sadaļā Pašvaldība/domes sēdes.

Par grozījumu saistošajos noteikumos
Sēdē nolemts izdarīt grozījumu Baltinavas novada domes 2014. gada 23. oktobra  saistošajos 
noteikumos Nr.10 „Par sociālās palīdzības pabalstiem Baltinavas novadā”. Apstiprināti saistošie 
noteikumi Nr. 3 „Grozījums Baltinavas novada domes 2014.gada 23.oktobra saistošajos notei-
kumos Nr.10 „Par sociālās palīdzības pabalstiem Baltinavas novadā”.

Par darba uzdevuma apstiprināšanu
Apstiprināts darba uzdevums „Baltinavas novada  attīstības programma 2019. – 2025. gadam” 
izstrādei.

Par vadības grupas un darba grupas sastāva apstiprināšanu
Apstiprināts vadības grupas un darba grupas „Baltinavas novada attīstības programma 2019. – 
2025. gadam” izstrādes sastāvs.

Par noteikumu apstiprināšanu
Apstiprināti Baltinavas novada domes noteikumi „Par informācijas izniegšanu”.

Par plāna apstiprināšanu
Apstiprināts Baltinavas novada pašvaldības Kultūras pasākumu plāns 2018. gadam; apstiprināts 
Baltinavas novada pašvaldības Sporta pasākumu plāns 2018. gadam; apstiprināts Baltinavas 
novada pašvaldības pašdarbības kolektīvu braucienu plāns 2018. gadam. 

Par domes Atzinības raksta piešķiršanu
Deputāti nolēmuši pasniegt vienai personai domes Atzinības rakstu par ilggadēju un god-
prātīgu darbu un sakarā ar nozīmīgu dzīves jubileju.

Par nekustamajiem īpašumiem
Nolemts atmaksāt no Baltinavas novada pašvaldības pamatbudžeta līdzekļiem vienas perso-
nas izdevumus par Baltinavas novada pašvaldībai piederošo nekustamo īpašumu kadastrālo           
uzmērīšanu un taksācijas veikšanu.

Par nekustamā īpašuma sadalīšanu 
Nolemts sadalīt nekustamo īpašumu ar kadastra apzīmējumu Nr. 3844 006 0253, no īpašu-
ma atdalot zemes vienību ar kadastra apzīmējumu Nr 3844 0020251 3.89 ha platībā. Sadalīt 
nekustamo īpašumu ar kadastra apzīmējumu Nr. 3844 006 0253, no īpašuma atdalot zemes 
vienību ar kadastra apzīmējumu Nr 3844 0020248 9,87 ha platībā.

Domes ziņas

  Februāris atnāca ar sniegu un aukstu-
mu - ziema tomēr  parādīja savu raksturu. 
Savu raksturu parādīja  arī mūsu sportisti              
Olimpiskajās spēlēs, Latvijai ir viena medaļa, 
mazai valstij tas ir liels sasniegums. Protams, 
visi baltinavieši droši vien sekoja  bobsleja, 
četrinieku braucieniem, kur startēja bijušais 
baltinavietis  Arvis! Lai arī iegūta 5.vieta, bet 
mēs esam lepni par Arvi un pārējiem Latvijas 
sportistiem. Pēc sportistu smagajām traumām 
komanda spēja atrast spēkus un pierādīt, ka 
ir cīnītāji un spēj veiksmīgi startēt blakus 
spēcīgajiem konkurentiem! 
  Februārī notika trīs Izglītības, kultūras un 
sporta komitejas sēdes (izskatīti  8 jautājumi), 
viena Sociālo un saimniecisko lietu komitejas 
sēde (izskatīti 11 jautājumi), viena Finanšu 
komitejas sēde (izskatīti 8 jautājumi).
  Projektu vadītājs Gatis Siliņš, sadar-
bībā ar Kārsavas novadu un Baltkrievijas                         
Republikas Ivjes izpildkomiteju, sagatavoja                          
projekta iesniegumu 2. projektu kārtai pār-
robežas Latvija-Lietuva-Baltkrievija projektu                    
programmā. Pagājušajā gadā šajā programmā 
iesniegtais projekts neizgāja 2. atlases kārtu. 
Jāatzīmē, konkurence bija liela- tika iesniegti 
242 projektu iesniegumi, bet atbalstīja tikai 
14 projektus. Šajā kārtā, sagatavojot  projektu, 
novērsām  nepilnības un  ņemām vērā Tehnis-
kā Sekretariāta ieteikumus. Projekta kopējās 
izmaksas Baltinavas novadam sastāda 240 
338 euro, atbalsta intensitāte no ES fonda ir 
90%, Latvijas Republikas finansējums 5% un 
Baltinavas novada domes finansējums 5% 
no attiecināmajām izmaksām. Konkurence 
šoreiz bija vēl lielāka, iesniedzot projekta 
iesniegumu, mūsu projektam bija  jau 341 
numurs. Paldies Gatim Siliņam un sadarbības 
partneriem no Kārsavas novada (Valentīnai                
Kirsanovai) un Baltkrievijas Republikas Ivjes,  
par   kopīgo    darbu    un   labu   izveidojušos        
sadarbību!
  Veiksmīgi ir realizēts LEADER projekts 
„Bērnu un jauniešu pašizpausme mūzikā”, 
kur no projekta finansējuma ir iegādāti divi 
dinamiskie mikrafoni, viens radiomikra-
fons, mikrafonu statīvi un vadi, akustiskā 
sistēma, mikšerpults, par summu 1648 euro.                
Jauniešiem un bērniem būs iespēja sevi piln-
veidot skatuves mākslā.
  15. februārī, Viļakā, Baltinavas novada dome 
parakstīja sadarbības līgumu ar LU par studē-
jošo prakses vietām, par bibliotēkas fondu 
papildināšanu, par semināru, kursu un ap-
mācību organizēšanu, par kopīgu projektu 
realizāciju. Sadarbības līguma realizācijas at-

bildīgā persona būs deputāte Lilita Kūkoja.
  16. februārī Maltā notika Latgales plānošanas 
reģiona Attīstības padomes sēde. Tajā notika 
arī tikšanās ar Izglītības ministru Šadurski. 
Uz tikšanos ar ministru no Baltinavas devās        
vidusskolas direktors Imants Slišāns, izpild-
direktors Jānis Bubnovs un es, priekšsēdētāja. 
Ministrs iepazīstināja ar jauno reformu izglītī-
bas jomā. Runājot par kritērijiem skolēnu 
skaitam vidusskolā, ministrijai ir skatījums 
dalījumam pēc teritorijām: pilsētas, lauku    
teritorijas un pierobežas teritorijas. Klases at-
vēršanai par pamatu nebūs tikai viens kritēri-
js – skolēnu skaits klasē, bet arī centralizēto 
eksāmenu rezultāti un procentuāli centralizē-
tos eksāmenus kārtojošie skolēni. Kā atzīmē-
ja ministrs, tad pēdējā gadā centralizētos 
eksāmenus kārtoja tikai 59% no skolēniem. 
Imants Slišāns ieteica pierobežas teritorijā 
noteikt skolēnu skaitu klasē vismaz 8 skolēni, 
arī mans viedoklis ir vismaz 8 skolēni klasē.   
Marta mēnesī gatavosim vēstuli  ar Baltina-
vas novada deputātu parakstiem Izglītības       
ministrijai, kurā izteiksim šo viedokli.
  Runājot par ziemu un sniegu, protams, 
iedzīvotājiem vissvarīgākais jautājums ir 
ceļu tīrīšana. Pašvaldības ceļi tika un tiek iz-
tīrīti savlaicīgi un kvalitatīvi. No iedzīvotā-
jiem esam saņēmuši pateicības vārdus par 
pašvaldības ceļu un Baltinavas ielu  tīrīšanu, 
tāpat arī pārmetumus. Varu paskaidrot par 
nesavlaicīgumu – ir tā, ka varbūt tiešām iznā-
ca kādu ceļu iztīrīt vēlāk, vienkārši nav iespē-
jams vienā pusstundā iztīrīt visus pašvaldības 
ceļus. Ir nepieciešams daudz ilgāks laiks, bet, 
manuprāt, greidera vadītājs Arnis Višņekovs 
centās visu izdarīt ļoti savlaicīgi, lai no rīta 
ceļi būtu izbraucami, ceļus tīrīja pat naktī. Par 
to vairāki novada iedzīvotāji izteica pateicību 
gan novadam, gan Arnim. Protams, sāpīgākais 
jautājums ir privāto ceļu tīrīšana. Pašvaldības 
pārziņā ir pašvaldības ceļu tīrīšana un par to 
iedzīvotājiem, kopumā ņemot, pretenziju nav, 
privātos ceļus diemžēl pašvaldība nav tiesīga 
tīrīt. Kā atrisināt jautājumu? Ceļu tīrīšanas 
pakalpojumus, ko var izmantot privāto ceļu 
tīrīšanai,  sniedz zemnieku saimniecības. 
Esam domājuši, ka nākamgad „Baltinavas 
Vēstis” publicēsim to zemnieku saimniecību 
sarakstus un telefonu numurus, kuri sniedz 
ceļu tīrīšanas pakalpojumus, lai iedzīvotājiem 
būtu zināms pie kura var griezties, lai iztīrītu 
privātos un iebraucamos ceļus. Jāpiezīmē, ka 
šogad jau daudzi izmantoja zemnieku saim-
niecību sniegtos ceļu tīrīšanas pakalpojumus 
savu privāto ceļu tīrīšanai, tajā skaitā arī nova-
da darbinieki.
  19. februārī Izglītības, kultūras un sporta 
komiteja organizēja izbraukuma komite-

ju Baltinavas Kristīgajā internātpamatskolā, 
lai uzklausītu skolas darbinieku un skolēnu 
vecāku viedokļus par tālāko skolas likte-
ni. Komitejas sēdē piedalījās arī Veneranda 
Andžāne un Saeimas deputāts Jānis Tru-
povnieks. Komitejas locekļi un deputāti 
uzklausīja darbinieku un skolēnu vecāku 
viedokļus. Savukārt, es  informēju par 
pašvaldības budžetu un finansējuma iespē-
jam līdzfinansēt skolu no pašvaldības budže-
ta (pašvaldības iespējas varētu būt līdz 10 
000 euro gadā). Komitejas sēdē apstiprinājās 
bažas, ka mazais skolnieku skaits skolā ir par 
iemeslu tam, ka skolai trūkst finansējums no 
valsts mērķdotācijām. Naudas izteiksmē tie ir 
36 975 euro astoņiem mēnešiem, gadam tie 
jau būtu ap 50 000 euro un vēl jāņem vērā, lai 
nodrošinātu 36 975 euro finansējumu, veido-
jot 2018. gada budžetu, finansējums tika rasts, 
samazinot   finansējumu   citām   struktūrvie-
nībām. Papildus finansējums Kristīgai in-
ternātpamatskolai nozīmētu to, ka nauda vēl 
būtu jāņem nost struktūrvienībām. Tas vairāk 
nebūtu pieļaujams. Te bija trīs iespējas: sko-
lai sameklēt skolniekus un nodrošināt tādu 
skolnieku skaitu, lai pilnībā pietiktu valsts 
mērķdotāciju finansējums, iztrūkstošo daļu 
līdzfinansēt pašvaldībai, skolēnu mazā skaita 
dēļ slēgt skolu. Komitejā izskanēja priekšli-
kums dot iespēju skolai līdz 27. februārim 
mēģināt sameklēt skolniekus, tadējādi, dot 
iespēju skolas saglabāšanai. 23. februārī dome 
saņēma no Kristīgās internātpamatskolas 
iesniegumu neatlikt jautājuma izskatīšanu uz 
27. februāri, bet to izskatīt jau domes kārtē-
jā sēdē 22. februārī, tā kā nevarēja garantēt 
skolnieku pietiekamo skaitu skolā. Domes 
deputāti respektēja skolas darbinieku priekš-
likumu un jautājumu iekļāva izskatīšanai 
kārtējā domes sēdē 22. februārī.  Šī Domes 
sēde     bija        vissmagākā   Baltinavas   nova-
da pastāvēšanas laikā, jautājums par skolas 
slēgšanu mazā skolnieku skaita dēļ bija ļoti 
sāpīgs visiem deputātiem. Un vēlreiz gribu ar 
visu atbildību apliecināt, deputāti un novada 
darbinieki noteikti nav tie, kuri vēlējās slēgt 
skolu! Tieši pretēji, mēs līdz pēdējam cerē-
jām, ka skolai izdosies sarunāt skolniekus un 
nodrošināt tādu skolnieku skaitu, lai pietik-
tu finansējums no valsts mērķdotācijām. Kā 
teica Imants Slišāns: „Deputāti ir kļuvuši par 
apstākļu ķīlniekiem, kad valsts ir izdarījusi 
visu, lai skolas Latvijā slēgtu vienu pēc otras.” 
Pirmkārt, jau skolēnu ar īpašām vajadzībām 
integrēšana vispārizglītojošās skolās ir par 
iemeslu tam, ka pašvaldības cenšas šos bērnus 
paturēt savu novadu skolās, otrkārt, straujais 
iedzīvotāju skaita samazinājums ir par iemes-
lu tam, ka samazinās skolēnu skaits visās Lat-

vijas skolās. Statistika ir šausminoša– 27 gadu 
laikā Latvijā iedzīvotāju skaits ir samazinājies 
par 1 miljonu. Treškārt, valsts attieksme pret 
speciālajām internātskolām ir nepieņema-
ma- rūpes par bērniem ar garīgās veselības 
traucējumiem būtu jāuzņemas pilnībā valstij, 
nevis jāuzgrūž uz pašvaldību pleciem. Valstij 
ir jārod risinājums, ko un kā darīt, nevis atstāt 
likteņa varā bērnus, kuri nav spējīgi par sevi 
parūpēties. Protams, svarīgas ir arī darba vie-
tas un darbs mūsu novada iedzīvotājiem. Mēs 
novadā piedāvāsim darbu trīs tehniskajiem 
darbiniekiem, kā arī ir iespēja pieteikties uz 
noteiktu     laiku     sabiedrisko        attiecību-                      
tūrisma speciālista darbam. Bija ieteikumi 
izveidot Baltinavas vidusskolas filiāli, mēs 
izskatījām arī šo piedāvājumu, bet problēma 
atkal bija finansējumā- tad pašvaldībai būtu 
jāfinansē visas Kristīgās internātpamatskolas 
uzturēšanas izmaksas un naudas izteiksmē 
tas sastādītu plus vēl gandrīz 59 000 euro. Tas 
tiešām nozīmētu kādas citas struktūrvienī-
bas slēgšanu.  Atlika vienīgā iespēja – mazā 
skolēnu skaita dēļ lemt par Kristīgās internāt-
pamatskolas slēgšanu. Lēmums, kas bija 
jāpieņem   visiem   Baltinavas  novada deputā-
tiem,  bija emocionāli un cilvēciski ļoti smags, 
katrs apzinājās to lielo atbildības nastu visu 
Baltinavas    iedzīvotāju    priekšā.   Ar   sirdi           
katrs juta, ka balsojums sāpīgi skars vienu daļu 
novada iedzīvotāju, bet ar prātu sapratām, ja 
nepieņemsim šo izšķirošo lēmumu par sko-
las slēgšanu, tas negatīvi atsauksies uz tālāko  
pašvaldības citu iestāžu pastāvēšanu, kurās 
mācās mūsu novada bērni, darbojas pašdar-
bības pulciņi, notiek kultūras pasākumi, tiek 
nodrošināti sociālie pakalpojumi utt.  Gribu 
lūgt ar sapratni attiekties pret šo deputātu   
balsojumu, jo cita varianta vienkārši nebija, tā 
bija vienīgā izeja no situācijas.
  Domes sēdē tika apstiprināts Darba 
uzdevums, Vadības grupa un Darba grupa, 
kura izstrādās jauno Baltinavas novada attīstī-
bas programmu 2019.-2025.gadam. Program-
mas izstrāde ilgs visu gadu, būs gan iedzīvotā-
ju anketēšanas, gan sabiedriskā apspriešana. 
Lūgums novada iedzīvotājiem- nākt un izteikt 
savus viedokļus, kādu Baltinavu vēlētos redzēt 
nākamajos 7 gados, kas jāuzlabo pašvaldī-
bas un mācību iestāžu  darbā, kādi projekti 
būtu vēl jārealizē. Ļoti vēlētos dzirdēt tieši 
jauniešu viedokļus un biedrību, un uzņēmē-
ju  priekšlikumus kopīgai sadarbībai. Ceru, 
ka mums kopā izdosies padarīt Baltinavu 
skaistāku, pievilcīgāku uzņēmējdarbībai un 
panākt    labklājības   celšanos   mūsu  novada        
iedzīvotājiem!

Priekšsēdētāja Sarmīte Tabore

Sadalīt nekustamo īpašumu ar kadastra apzīmējumu Nr. 3844 006 0138, no īpašuma atdalot 
zemes vienību ar kadastra apzīmējumu Nr 3844 0060253 13,98 ha platībā. Sadalīt nekustamo 
īpašumu ar kadastra apzīmējumu Nr. 3844 006 0249, no īpašuma atdalot zemes vienību ar ka-
dastra apzīmējumu Nr 3844 0010020 0,6 ha platībā. 

Par pašvaldības nekustamā īpašuma zemes lietošanas mērķa maiņu
Sēdē nolemts mainīt Baltinavas novada pašvaldībai piekritīgā zemes gabala ar kadastra apzīmē-
jumu Nr. 3844 006 0207 lietošanas mērķi no zemes, uz kuras galvenā saimnieciskā darbība ir 
lauksaimniecība (NĪLM mērķa kods 0101) uz zemi, uz kuras galvenā saimnieciskā darbība ir 
mežsaimniecība (NĪLM mērķa kods 0201).

Par zemes nomas līguma termiņa pagarināšanu
Nolemts pagarināt noslēgtā zemes nomas līguma termiņu ar 2 personām.

Par zemes nomas līguma laušanu
Nolemts lauzt 2008. gada 10. jūnija Zemes nomas līgumu Nr. 08- par zemesgabala ar kadastra 
apzīmējumu 3844 001 0050 nomu; lauzt 2009. gada 15. maija Zemes nomas līgumu Nr. 09-
21 par zemesgabaliem ar kadastra apzīmējumiem Nr. 3844 004 0159, 3844 006 0239,3844 002 
0237, 3844 002 0252 nomu.

Par nekustamā īpašuma nodokļa parāda un nokavējuma naudas piedziņu
Sēdē nolemts piedzīt bezstrīdus kārtībā no divām personām nekustamā īpašuma nodokļa    
parādu.

Par telefonu sarunu limitu noteikšanu
Sēdē noteikts Baltinavas novada domes darbiniekiem un pašvaldības iestāžu vadītājiem limits 
2018. gadam par telefonu sarunām, ko apmaksā Baltinavas novada pašvaldība.

Par Baltinavas Kristīgās internātpamatskolas likvidāciju
Domes sēdē nolemts likvidēt Baltinavas novada pašvaldības Baltinavas Kristīgo                                                  
internātpamatskolu. 
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Saistošie noteikumi - par pabalstu piešķiršanu
Saistošie noteikumi Nr. 2

Apstiprināti ar Baltinavas novada domes 2018.gada 19.janvāra
sēdes lēmumu (protokols Nr. 2, 2&)

Grozījums Baltinavas novada domes 2017.gada 23. novembra  saistošajos noteikumos 
Nr.17 „Par pabalstu piešķiršanu Baltinavas novadā”

Izdoti saskaņā ar likuma „Par pašvaldībām” 43.panta trešo daļu

Izdarīt Baltinavas novada domes 2017.gada 23. novembra saistošajos noteikumos Nr.17 „Par 
pabalstu piešķiršanu Baltinavas novadā” grozījumu, papildinot noteikumus ar 5.4. punktu 
sekojošā redakcijā:
  „5.4. Baltinavas novadā 2018. gadā dzimušie bērni saņem simtgades dāvanu-    
monētas tipa medaļu ozolkoka kastītē ar projekta logo 10,45 euro vērtībā”.

Baltinavas novada domes priekšsēdētāja   S.Tabore

PASKAIDROJUMA RAKSTS
Baltinavas novada domes 2018.gada 19.janvāra saistošajiem noteikumiem Nr.2

„Par grozījumu Baltinavas novada domes 2017.gada 23. novembra  saistošajos noteikumos 
Nr.17 „Par pabalstu piešķiršanu Baltinavas novadā””

Paskaidrojuma raksta sadaļas Norādāmā informācija
1.Projekta nepieciešamības pamatojums. 2018. gadā dzimušiem bērniem ir tiesības 

saņemt projekta „Simtgades bērns” dāvanu 
- monētas tipa medaļu ozolkoka kastītē ar 
projekta logo 10,45 euro vērtībā.

2. Īss projekta satura izklāsts. 2018. gadā dzimušajiem bērniem tiks 
pasniegta īpaša simtgades dāvana - sudra-
ba monēta ozolkoka kastītē ar projekta      
„Simtgades  bērni” logotipu.

4. Informācija par plānoto projekta ietekmi 
uz pašvaldības budžetu.

Būtiski neietekmē.

5. Informācija par plānoto projekta ietek-
mi uz uzņēmējdarbības vidi pašvaldības 
teritorijā.

Nav attiecināms.

6. Informācija par administratīvajām pro-
cedūrām.

Saistošo noteikumu izpildi nodrošinās Balti-
navas novada Sociālais dienests.
Persona Baltinavas novada Sociālā dienesta 
izdoto administratīvo aktu var apstrīdēt 
Baltinavas novada domē.

7. Sabiedrības informēšana par normatīvo 
aktu.

Saistošie noteikumi tiks publicēti laikrakstā 
„Baltinavas novada vēstis” un pašvaldības 
mājas lapā www.baltinava.lv

Baltinavas novada domes priekšsēdētāja   S.Tabore

Vakance novada domē
BALTINAVAS NOVADA PAŠVALDĪBA

Reģ. 90009115590
aicina pieteikties uz vakanto 

Sabiedrisko attiecību speciālista-tūrisma informācijas konsultanta amatu
(uz noteiktu laiku)

Amata pamatpienākumi:
• Plānot, vadīt un koordinēt Baltinavas novada pašvaldības darbību informācijas, reklāmas un 
sabiedrisko attiecību jautājumos;
• Sadarboties ar masu saziņas līdzekļiem. Sagatavot un sniegt informāciju masu saziņas līdze-
kļiem un informācijas dienestiem par pašvaldības darbības aktualitātēm un projektiem;
• Vākt un analizēt par Baltinavas novada pašvaldības un tās struktūrvienību darbu publicē-
tos materiālus, sniegt vai organizēt rakstveida atbildes par kritiskām publikācijām, piesaistot 
ekspertus, sagatavot atbildes uz šīm publikācijām;
• Piedalīties materiālu gatavošanā pašvaldības informatīvajam izdevumam „Baltinavas Vēstis”;
• Piedalīties pašvaldības interneta mājas lapas informācijas aktualizēšanā;
• Nepieciešamības gadījumā veikt tulka pienākumus no/uz krievu un angļu valodas;
• Informācijas vākšana un apkopošana (datu bāzes uzturēšana);
• Tūrisma informācijas sniegšana interesentiem (klātienē, pa telefonu, e-pasts, pasts);
• Reklāmas organizēšana, informatīvo un kartogrāfisko izdevumu par tūrisma pakalpojumiem 
sagatavošana, izdošana, izplatīšana;
• Dažādu ar tūrismu saistītu konferenču, konkursu organizēšana;
• Informatīvo zīmju un stendu sagatavošana un uzstādīšana;
• Novada mājas lapas informācijas aktualizēšana tūrisma jomā;
• Gidu pakalpojumi, darbs ar muzeja apmeklētājiem, līdzdalība muzeja izstāžu iekārtošanā.

Amata pienākumu izpildei nepieciešamā izglītība, zināšanas un prasmes:
• Augstākā izglītība;
• Latviešu, krievu, angļu valodas zināšanas;
• Labas komunikācijas spējas, prasme organizēt un vadīt sabiedrības informēšanas darbu;
• Prasme strādāt ar datorprogrammām, modernām informācijas tehnoloģijām;
• Organizatoriskās spējas;
• Nepārtraukta individuālo zināšanu papildināšana un profesionālo iemaņu pilnveidošana, to 
radoša ielietošana praksē.
Pieteikumus (CV, izglītību apliecinoši dokumenti, amata pienākumu izpildei atbilstošu papil-
dus apmācību apliecinoši dokumenti) iesniegt līdz 2018. gada 9. martam plkst. 17:00 Baltinavas 
novada domē Kārsavas ielā 16, Baltinava, Baltinavas novads, LV-4594. 
Jautājumu gadījumā sazināties ar Baltinavas novada pašvaldības vispārējās un juridiskās 
nodaļas vadītāju Maiju Stepiņu tel. 64522028 vai jurid.nodala@baltinava.lv

Traktortehnikas īpašnieku ievērībai
  Valsts tehniskās uzraudzības aģentūra atgādina! Lai piedalītos ceļu satiksmē, t.sk., arī 
pirms pavasara darbu uzsākšanas, traktortehnika un tās piekabes jāsagatavo un jāuz-
rāda ikgadējai tehniskajai apskatei. Apskates laikā vadītājam jābūt līdzi derīgai atbilstošas 
kategorijas traktortehnikas vadītāja apliecībai, tehnikas reģistrācijas apliecībai un jābūt 
derīgai OCTA polisei. No 2017. gada 30. jūnija par Valsts tehniskās uzraudzības aģentūras 
sniegtajiem pakalpojumiem var samaksāt TIKAI ar bezskaidras naudas maksājumu. 
  Tālrunis uzziņām: 29284557 un 25639706, vai www.vtua.gov.lv.

Skolēni  „Ēnu dienā” ēno domes darbiniekus
  Februāra mēnesī tradi-
cionāli notika pasaulē 
atzītā Junior Achievement           
karjeras izglītības program-
ma 1.-12. klašu skolēniem  
„Ēnu diena”, kuras laikā 
skolēni apmeklēja kādu 
darba vietu un 4 – 6 stun-
du garumā vēroja interesē-
jošās profesijas pārstāvja  
darba ikdienu. Baltinavas 
vidusskolas 8. klases skolēni 
izmantoja iespēju un devas 
ēnot Baltinavas novada 
domes darbiniekus- priekšsēdētāju  Sarmīti 
Tabori,   izpilddirektoru   Jāni    Bubnovu, 
sabiedrisko attiecību speciālisti Madaru 
Siliņu, juridiskās un vispārējās nodaļas 
vadītāju Maiju Stepiņu, nekustamā īpašuma 
speciālistu- nodokļu administratoru Gunti 
Punduru,   bibliotekāri   Ināru     Bubnovu, 
kultūras nama vadītāju Intu Ločmeli. Ēnu 
dienas mērķis ir iepazīstināt skolēnus ar 
dažādu profesiju un nozaru prasībām, lai 
palīdzētu jauniešiem izvēlēties profesiju un 
atbilstoši sagatavotos darba tirgum.
  Skolēni ne tikai vēroja darbinieku ikdienu, 
iepazinās ar amata pienākumiem, bet arī 
uzdeva sev interesējošus jautājumus, kas 
saistīti ar konkrēto profesiju- kāda izglītī-
ba nepieciešama konkrētajā amatā, kādas 
papildus prasmes nepieciešams apgūt, vai 
darbs birojā nav nogurdinošs u.c. Jaunieši 
labprāt izmantoja iespēju iepazīties arī ar 

pārējiem domes darbiniekiem un apskatīt 
viņu darba kabinetus. 
  Pēc ekskursijas domes telpās jaunieši atzi-
na, ka domē viss notiek savādāk, kā viņi bija 
iedomājušies. Skolēni saprata, ka domes, 
pašvaldības efektīvu darbību nodrošina 
domes darbinieku savstarpējais   komandas 
darbs- visi strādā vienoti,  kopēju mērķu 
vadīti, tāpēc ikdienā nepārtraukti notiek 
darbinieku savstarpējā komunikācija. 
  Paldies Baltinavas vidusskolai un  „ēnām” 
par izrādīto iniciatīvu iepazīties ar domes 
darbinieku darbu un ikdienu!

Madara Siliņa,
Baltinavas novada domes

Sabiedrisko attiecību speciāliste

Noslēgts sadarbības līgums ar Latvijas Universitāti

  Ceturtdien, 15. februārī Viļakas nova-
da un Baltinavas novada pašvaldības  
noslēdza sadarbības līgumu ar Latvijas 
Universitāti. Priekšsēdētāji un LU rek-
tors vienojās par sekojošiem sadarbības                                           
veidiem: informācijas apmaiņu, studē-
jošo prakses iespējām, sadarbību                                                                  
bibliotēku izmantošanā un bibliotēku              
fonda paplašināšanā, kopīgu projektu iz-
strādē, kopīgu konferenču un semināru 
organizēšanā un piedalīšanās Pušu orga-
nizētajos semināros un konferencēs, studē-
jošo kvalifikācijas, bakalaura un maģistra 
darbu tematu virzienu izstrādē saskaņā 
ar novadu attīstības programmām, kursu      
organizēšanu mērķauditorijām.
  Līgumu parakstīja Latvijas Universitātes 
rektors Indriķis Muižnieks, Viļakas nova-
da domes priekšsēdētājs Sergejs Maksi-

movs, Baltinavas novada domes 
priekšsēdētāja Sarmīte Tabore.
  Viļakas novada domes priekšsēdētā-
js Sergejs Maksimovs tikšanās reizē 
priecājās par Latvijas Universitātes 
lielākām iespējām. Universitāti viņš 
salīdzināja ar lielu kuģi, filiāles par 
glābšanas laivām. Priekšsēdētājs 
pateicās rektoram, Alūksnes filiāles 
vadītājai Anitai Pētersonei, kā arī 
visiem augstskolas pārstāvjiem, kuri 
bija atbraukuši.
Ar Latvijas Universitātes delegāciju 

tikās Viļakas Izglītības, kultūras un sporta 
pārvaldes vadītāja Inese Circene, izglītības 
iestāžu direktori un domes deputāti.
  Pašvaldību un Universitātes pārstāv-
ji tikšanās reizē pārrunāja, kā savstarpē-
jā sadarbība veicinās izglītības kvalitātes 
paaugstināšanu.
   Par muzikālu sveicienu visiem klātesoša-
jiem parūpējās Aldis Prancāns. Ciemiņi 
Viļakas novadā apmeklēja Viļakas Jēzus 
Sirds Romas katoļu baznīcu un Kultūrvēs-
turisko lauku sētu  „Vēršukalns”.

Terēzija Babāne,
Viļakas novada domes

Lietvedības, komunikācijas un 
informācijas nodaļas vadītāja 



4

Baltinavas novada domes informatīvais izdevums 2018. gada februāris

Projektu aktualitātes

Lekcija par risinājumiem atkarību profilaksē 

  30.01.2018. Baltinavas vidusskolas 7-9. 
klašu skolēniem un citiem interesen-
tiem, notika lektores Mg.paed., Mg.sc.
sal. Aloidas Jurčenko sagatavotā lekcija 
par risinājumiem atkarību profilaksē – 
sniegta informācija, kas ir atkarības, to 
veidi, iemesli, kāpēc atkarības rodas, kā 
tās atpazīt un ārstēt. Klātesošie ar interesi 
klausījās lektores stāstījumā. Tā kā ir dažā-
di atkarību veidi, tad, vienojoties ar lekto-
ri, nākamās lekcijas laikā, kas notiks maija 
mēnesī, visi Baltinavas novada iedzīvotāji 
tiks aicināti uz lekcijas turpinājumu, lai tajā 
runātu par kādu no atkarību veidiem kon-
krētāk. Par lekcijas norisi iedzīvotāji tiks      
informēti.

  Paldies tiem skolēniem un novada 
iedzīvotājiem, kas atrada laiku, lai atnāk-
tu un klausītos lektores vadīto nodarbību, 
uzdotu jautājumus un iesaistītos diskusijā!
  Lekcija nodrošināta ESF projekta „Dzīvo 
aktīvs Baltinavā!” darbības programmas 
„Izaugsme  un  nodarbinātība” 9.2.4.  speci-
fiskā atbalsta mērķa „Uzlabot pieejamību 
veselības veicināšanas un slimību profilak-
ses pakalpojumiem, jo īpaši nabadzības un 
sociālās atstumtības riskam pakļautajiem 
iedzīvotājiem” 9.2.4.2. pasākuma „Pasāku-
mi vietējās sabiedrības veselības veicināša-
nai un slimību profilaksei” ietvaros.

Dace Ločmele,
Nacionālo veselīgo pašvaldību 

tīkla koordinatore 

Lekcija par stresa un konfliktsituāciju novēršanu

  23.01.2018. visiem Baltinavas novada 
iedzīvotajiem bija iespēja noklausīties 
lekciju par stresa un konfliktsituāci-
ju novēršanu. Lektore Mg.paed., Mg.sc.
sal. Aloida Jurčenko klātesošajiem stāstī-
ja par stresa veidiem, tā izraisītājiem un 
pārvarēšanas iespējām. Lai arī lekcija bija 
gara, diemžēl vienas nodarbības laikā 
nav iespējams aptvert un izstāstīt visu par 
stresu, savstarpējām attiecībām un konflik-
tu novēršanu, tāpēc nākamajā lekcijā, kas 
plānota aprīļa mēnesī, tēma tiks turpināta.
  Paldies visiem interesentiem, kas atrada 
laiku, lai atnāktu, klausītos un iesaistītos 
izpratnes veidošanā par mūsdienu tik ļoti 
aktuālo tēmu!
  Lekcija nodrošināta ESF projekta „Dzīvo 
aktīvs Baltinavā!” darbības programmas 
„Izaugsme un nodarbinātība” 9.2.4.speci-

fiskā atbalsta mērķa „Uzlabot pieejamību 
veselības veicināšanas un slimību profilak-
ses pakalpojumiem, jo īpaši nabadzības un 
sociālās atstumtības riskam pakļautajiem 
iedzīvotājiem” 9.2.4.2. pasākuma „Pasāku-
mi vietējās sabiedrības veselības veicināša-
nai un slimību profilaksei” ietvaros.

Dace Ločmele,
Nacionālo veselīgo pašvaldību 

tīkla koordinatore

  No 2.- 4. februārim izstāžu centrs      
Ķīpsala jau 25. gadu aicināja ceļotājus un                      
visus  interesentus apmeklēt starptautis-
ko tūrisma izstādi- gadatirgu „Balttour 
2018”, kas vienuviet pulcēja 860 tūrisma 
uzņēmumus un to pārstāv-
jus no 39 pasaules valstīm. 
Uzzināt dažādu valstu tū-
risma iespējas, atklāt jaunus 
maršrutus, iegādāties ceļo-
jumu sev un ģimenei bija 
ieradušies vairāk interesen-
tu nekā pērn – kopā 29 630.
Tematiskajā hallē „Atklāj 
pasauli!” ceļotgribētāji 
iepazina gan kaimiņvalstu 
Igaunijas un Lietuvas jau-
numiem bagāto tūrisma 
piedāvājumu, gan tālāku 
un eksotiskāku valstu po-
pulārākos tūrisma objektus. 
  Tematiskajā hallē „Apceļo 
Latviju!” sevi prezentēja 
Latvijas novadi – Kurzeme, 
Zemgale, Latgale un Vidzeme. Katrs novads 
parūpējās par sava stenda krāšņumu- gan 
ar košām izkārtnēm, gan informācijas pil-
niem izdales materiāliem, gan līdzpaņem-
tajiem eksponātiem. Daudzos stendos ap-
meklētajiem piedāvāja iespēju piedalīties 
īpašās akcijās, konkursos un loterijās. Visu 
trīs pasākuma dienu garumā bija iespējams 
arī baudīt piesātinātu kultūras un izklaides 
programmu.
  Latgales tūrisma informācijas speciālis-
ti vienojās kopīgā, latgales tematikai                  
raksturīgā stendā- Latgale vieno! Apme-
klētājiem tika piedāvāts piedalīties īpašā 
loterijā, kurā, atbildot uz jautājumiem, 
kas saistīti ar Latgales tūrisma objektiem,                          
ikviens interesents varēja laimēt vērtīgas 
balvas.
  Baltinavas,   Balvu,    Rugāju   un   Viļakas 
tūrisma       speciālisti       informēja      par 
jaunumiem un tūrisma aktualitātēm 
Ziemeļlatgalē. Šajā izstādē apmeklētājiem 
pirmo reizi tika piedāvāta Ziemeļlatgales 
tūrisma karte ar populārākajiem tūrisma 
objektiem, informāciju par naktsmītnēm 
un ēdināšanu. Kā iepriekš, arī šogad apme-
klētaju uzmanību piesaistīja Ziemeļlatgales 
velomaršruts „Rypoj Vasals!”- priecēja 
iespēja, ka vienā maršrutā iespējams ie-
raudzīt uzreiz piecu novadu populārākos 

apskates objektus. Interesenti daudz jautā-
ja par dabu- ko iespējams apskatīt, kur 
iespējams makšķerēt, kur iespējams baudīt 
nesteidzīgu atpūtu ar bērniem. Šajā izs-
tādē varēja novērot, ka cilvēki vairāk sāk 

interesēties par dabas 
tūrismu- apmeklētājiem 
ļoti patika Ziemeļlatgales 
kopprojekta „Loba doba 
Zīmeļlatgolā jeb atklāj 
dabas   pētnieku    sevī!” 
ideja   par   vides instalā-
cijām, kas saistītas ar 
dabas stihijām. Katrs 
Ziemeļlatgales tūrisma 
speciālists iepazīstināja 
ar sava  novada  tūrisma 
aktualitātēm, lielākajiem 
2018. gadā paredzēta-
jiem    pasākumiem, kā 
arī piedāvāja novadu              
informatīvos  materiālus.
  Apmeklētājus interesēja 
Baltinavas novada lielāko 

pasākumu plāns, īpaši jautāja kad paredzēta 
kāda „Palādas” pirmizrāde, kuras ietvaros 
varētu paviesoties Baltinavā. Daudz jautāja 
arī par naktsmītnēm un ēdināšanu tūristu 
grupām, kādi apskates objekti varētu in-
teresēt senioru grupām. Patīkami, ka bija 
arī vairāki apmeklētāji ar saknēm Latgalē, 
arī Baltinavas novadā, kas jautāja kā novads 
izmainījies, kopš viņi pēdējo reizi tur          
bijuši.  Neizpalika  arī jautājumi par to, kā 
mūsu lauksaimnieki atguvušies pēc lielajām 
lietavām.
  Šīs izstādes lielākais ieguvums ir tas, ka    
vienlaikus var informēt vairākus simtus, pat 
tūkstošus cilvēku par aktualitātēm Latgalē, 
Baltinavas novadā. Cilvēkiem, kuri jau kaut 
ko zina par Baltinavu varēju pastāstīt- kas 
jauns notiek novadā, kādas ir mūsu novada 
tūrisma aktualitātes. Cilvēkiem, kas prin-
cipā par novadu neko vairāk nezina, kā 
vien nosaukumu, varēju pastāstīt- kas mēs 
esam, ar ko mēs lepojamies un kāpēc būtu 
vērts atbraukt pie mums ciemos. Izstādes 
laikā gūtas zināšanas par jauniem apskates 
objektiem, ko būtu vērts apskatīt, apceļojot 
Latviju.

Madara Siliņa,
Baltinavas novada domes

sabiedrisko attiecību speciāliste

Īstenots projekts “Bērnu un jauniešu pašizpausme 
mūzikā”

  Baltinavas novada dome 2018. gada 
februārī ir realizējusi ES ELFLA projek-
tu rīcībā 2.6. – Sabiedrisko aktivitāšu 
dažādošana vietējiem iedzīvotājiem. Ir 
realizēts projekts ar nosaukumu „Bērnu 
un jauniešu pašizpausme mūzikā”. 
  Projekta mērķis — attīstīt un uzlabot 
bērnu un jauniešu radošās pašizpausmes 
skatuves mākslā un publiskās uzstāšanās 
mākslā. Radīt mērķtiecīgu un saturīgu laika 
pavadīšanu novada bērniem un jauniešiem.
  Šobrīd bērniem un jauniešiem ir diezgan 
daudz brīvā laika no skolas un citām ak-
tivitātēm, tādēļ nolēmām dot tiem iespēju 
darboties pašiem interesantā, unikālā un 
aizraujošā   sfērā — skatuves   mākslā. Reali-
zējot projektu ir iegādāta skaņu aparatūra, 
kas ir pietiekama, lai bērni un jaunieši savā 
brīvajā laikā varētu attīstīt un uzlabot savu 

radošo pašizpausmi, skatuves mākslu un 
publisko uzstāšanos. Nereti cilvēkiem 
ir bail no mikrofona un neērti no savas 
balss   izdzirdēšanas skandās no malas. 
Šīs sajūtas spēj mazināt tikai regulāra 
mācīšanās un pieredze. Ļaujot bērniem 
un jauniešiem pierast pie publiskās uz-
stāšanās, tie kļūst pašpārliecinātāki un 
drošāki, kas nākotnē ļoti palīdzēs realizēt 
savus   sapņus un   sasniegt mērķus. Ar-
vien populārāka kļūst zināšanu pārbaude 
prezentācijās, kursa darbu un referātu 

aizstāvēšana, projektu prezentēšana un 
cita publiska uzstāšanās, kas jauniem cil-
vēkiem bieži sagādā grūtības. Pirms pro-
jekta iesniegšanas tika veikta aptauja un tās 
rezultāti liecina, ka arī mācību iestāžu un 
pašdarbības kolektīvu vadītāji ir ieinteresēti 
projekta realizācijā. 
  Projekta attiecināmās izmaksas ir 1648,63 
EUR, no kurām 1483, 75 EUR ir publiskais 
finansējums un 164,88 EUR Baltinavas 
pašvaldības līdzfinansējums. Projekta 
īstenošanas rezultātā ir iegādātas skandas, 
mikrofoni, skaņu pults, kas spēs nodrošināt 
bērniem un jauniešiem pietiekamu              
tehnisko nodrošinājumu skatuves mākslas 
apgūšanai.

Inta Ločmele,
Kultūras nama vadītaja

Radošā darbnīca novada muzejā
  Jau trešo gadu Ziemeļlatgales novadi vienojās kopīgā akcijā „Izbaudi ziemu Ziemeļlat-
galē”, kas šogad notika 17. un 18. februārī. Akcijas mērķis- atpūtas iespēju apzināšana 
ziemas sezonā, jaunu prasmju apgūšana radošajās darbnīcās, aktivitātēm un uzdevu-
miem piepildītu brīvdienu piedāvājums gan ģimenēm, gan draugu lokam, gan individuāli            
interesentiem.
  Kā ierasts, akcijā arī šogad iesaistījās Baltinavas novada muzejs, apmeklētājiem piedāvājot 
aktīvi darboties radošā darbnīcā. Šogad, skolotājas Lilitas Kūkojas vadībā, katrs dalībnieks 
varēja izpaust savu māksliniecisko pusi, gatavojot personalizētus ledusskapja magnētiņus. 
No sagatavotajām veidnēm katrs izgrieza sev vēlamo formu, ar smilšpapīru noslīpēja 
nelīdzenumus un izvēlējās kādu no sagatavotajiem dizainiem, ko pārzīmēja uz veidnēm. 
Un gleznošana varēja sākties! Ar akrila krāsām un smalkām otām izgrieztās veidnes iegu-
va raibu un košu dizainu. Bez pacietības šajā darbā nekādi neiztikt, jo smalko detaļu un 
kontūru krāsošana prasīja lielu pacietību un neatlaidību, taču rezultāts bija tā vērts. 
  Darbnīcas apmeklētāji atzi-
na, ka šo darbošanos varētu 
salīdzināt ar meditāciju- tā bija                      
lieliska iespēja aizmirst par                
ikdienu, darāmajiem darbiem 
un nodoties sava radošuma                
izpaušanai.

Madara Siliņa,
Baltinavas novada domes 

sabiedrisko attiecību 
speciāliste

Tūrisma ziņas

Baltinavas novads izstādē „Balttour 2018”
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Novads lepojas

„Latgales gada balva 2018” nominantu vidū arī baltinavieši!
  Sestdien, 27. janvārī biedrība „Asmu Latgalīts” organizēja svinīgu „Latgales Gada                  
balva” pasniegšanas ceremoniju Preiļos. Tika pasniegtas 7 nominācijas labākajiem Latgales 
iedzīvotājiem, par ieguldījumu Latgales attīstībā un popularizēšanā. Baltinaviete Veneranda 
Andžāne tika nominēta kategorijā „Aktīvākais seniors”. Balvu kategorijā „Latgales gada varonis” 
ieguva Guntars Bartkevičs.
  Veneranda Andžāne arī pensijas gados aktīvi iesaistās dažādu aktivitāšu organizēšanā gan Balti-
navā, gan citviet. 2017. gada rudenī Veneranda noorganizēja Atpūtas dienu bezdarbniekiem 
Baltinavas kafejnīcā, kurā lasīja savu dzeju. Pārsteigumu sāgādāja Baltinavas pašvaldības iestāžu 
un nodaļu vadītājiem oktobra mēneša nedēļas informatīvajā rītā- Veneranda lasīja savu dzeju un 
lasījumos piedalījās katrs klātesošais, bez atrunām. Oktobra mēnesī Veneranda Andžāne ieradās 
uz    Latgales   plānošanas reģiona attīstības  padomes sēdi  Baltinavā,  kurā  lika  nodot  Minis-
tru prezidentam Mārim Kučinskim priekšlikumu sarakstu pensionāru un nabadzīgo bērnu     
dzīves apstākļu uzlabošanai. Arī tagad Veneranda regulāri zvana uz LT1 infotelefonu, ziņojot un            
izsakot savus priekšlikumus dažādos dzīves aktuālos jautājumos.
 Būdama pedagoģe, viņa labi izprot jaunatni, tādēļ Baltinavas skolu izlaidumos ir biežs ciemiņš, 
kuros vienmēr lasa savu dzeju. 

No labās: Veneranda Andžāne, Inta Vilkaste, Lilita Kūkoja „Latgales Gada balva” 
pasniegšanas ceremonijā.

Kultūras notikumi
Skanošā svētdiena Kārsavā
  18. februāra pēcpusdienā                    
Baltinavas novada sieviešu vokālais 
ansamblis piedalījās Latvijas vokālo 
ansambļu konkursa I kārtā Kārsavā, 
ko organizēja starpnovadu pašvaldī-
bas,      sadarbībā    ar     koru     apriņķa           
virsdiriģentu.   
  Skatē piedalījās 12 sieviešu, vīru, 
jauktie ansambļi no  Kārsavas, Zilupes, 
Ludzas, Ciblas, Rēzeknes novadiem. 
Baltinavas  sieviešu   vokālā ansambļa             
izpildījumā   izskanēja      „Blēņu 
valodiņa”, Viktora Pizāna mūzika, tautas dziesmas vārdiem un „Mazajai princesītei”,          
Anitas Krūmiņas mūzika un vārdi. Konkursa žūrija vērtēja ansambļa māksliniecisko, 
tehnisko sniegumu, vokālo kultūru, stila izjūtu, kopiespaidu. Baltinavas novada sieviešu 
vokālais ansamblis saņēma I pakāpes Diplomu un iespēju piedalīties II kārtā Latgales 
reģionā. 
  Paldies Veltai Miethkei, Tatjanai Začestei, Airai Sekacei, Sandrai Circenei, Sarmai                
Sutugovai, Aijai Loginai, Zanei Bukšai. Paldies novada domei par transporta nodrošināju-
mu, Intai Ločmelei par atbalstu.

Marija Bukša

Bibliotēkas ziņas
Cilvēks ar labu grāmatu nekad nevar būt vientuļš
  Apkopota informācija, kas Baltinavas 
novada bibliotēkā ļauj uzzināt pašus 
cītīgākos grāmatu un periodisko izdevumu 
lasītājus. 
   Bibliotēku apmeklē cilvēki, kas mīl grāmatas. 
Tā ir vieta, kur katrs var vērsties arī ar jautā-
jumiem un vēlmi, lai atrastu viņiem konkrētu, 
interesējošu   informāciju.  Aivadītajā gadā 
pastiprināti tika pētīta p.s. „Baltinava” vēsture 
un savāktie materiāli ir apkopoti mapē „Reiz 
bija”. Paldies visiem, kas atsaucās un atnesa 
fotogrāfijas. Lai saglabātu Baltinavas vēsturi, ļoti gaidām iedzīvotājus dalīties atmiņās un 
materiālos par mūsu vēstures notikumiem! 
  Bibliotēkas čaklākie lasītāji 2017. gadā:
Marija Livzeniece, Janīna Smirnova, Velta Ločmele, Anastasija Logina, Veneranda 
Andžāne, Terēzija Keiša, Emīlija Keiša, Antoņina Krakope, Veronika Pitņa, Henrihs       
Logins – Slišāns, Aivars Kašs, Antons Kašs.
  Paldies visiem, kas nāk un izmanto biliotēkas pakalpojumus!  

Ināra Bubnova,
Baltinavas novada bibliotēkas vadītāja

  Kā Jūs izvēlējāties pedagoģes profesiju? Vai vecāku 
mudināta, vai tā bija pašas iniciatīva?
Jau no bērnības biju skolotāja jaunākajiem brāļiem, māsām 
(ģimenē esam 5 bērni). Māmiņai bija daudz citu darbu tāpēc 
bieži skanēja teikums „Skaties bērnus!” Biju viņu skolotāja.
  Kā Jums pašai veicās skolas gados- vai bijāt apzinīga 
skolniece? Kādās ārpusskolas aktivitātēs iesaistījāties?
Biju ļoti apzinīga skolniece, jo ģimenē biju tā audzināta un 
arī pati vēlējos sasniegt mērķi- būt par skolotāju. Biju dra-
matiskā pulciņa dalībniece, bieži deklamēju dzeju. Skolas 
pavasara kora atskaites koncertā biju teicēja- deklamētāja 
un nolasīju savu pirmo dzejoli „Ievas zars”. Pēc vidussko-
las pabeigšanas braucu ar vilcienu uz Rīgu un iestājos LVU 
vēstures filoloģijas fakultātē. Strādāju Tilžas bērnudārzā 
1 gadu, tad pēc apprecēšanās- Dagdas pusē mazā skoliņā. 
Vīrs dienēja tālajā Sevastopolē. Vēlāk strādāju Tilžas in-
ternātskolā par latviešu valodas skolotāju, audzinātāju. Tā 
bija vienīgā audzināmā klase manā mūžā. Vēl šodien mani 
skolēni sūta mīļas vēstules, zvana. Tad tiku iecelta mācību 
pārzines godā savā dzimtajā skolā- biju priekšniece savām 
skolotājām.  Jocīga  situācija.  Arī te   rīkoju  dzejas pēcpus-
dienas, labākā deklamētāja konkursus starp klasēm. Klases- 
labākās deklamētājas- brauca uz Rīgu un tur uzvarēja „lielo 
skolu gudriniekus”. Rīkojām dzejas pēcpusdienas, konkur-
sus, braucām uz Rīgu, izcīnījām 1. vietas. 
  Strādājot par direktori Baltinavas Speciālajā Kristīgajā 
internātpamatskolā, izveidojāt arī pagasta kultūras un 
izglītības centru „Supāni”. Vai varat pastāstīt par šī centra 
darbību- kādas aktivitātes vai pasākumus veidojāt?
Supānu laiks bija ļoti bagātu notikumu pilns. Mūžam atmiņā 
paliks 5. augusta nometne Motrīnes ezera krastā- ar gulēša-
nu teltīs un nakts ugunskuriem. Nometnēs bija skolēni no 
dažādām Balvu rajona skolām. Noslēdzot nometnes braukā-
jām pa latgales skaistākajām vietām. „Supānu” paspārnē 
darbojās skumji- traģisks fonds mātēm „Glābsim dēlus!” 
Atceros, kā spoži iemirdzējās Balvu vakara maiņu skolas 
jaunekļi konferencē „Starp mums, vīriešiem runājot!”. Visu 
Latgali satricināja pārnovadu Zinātniski praktiskā kon-
ference „Es-sabiedrība-valsts”, kur 6 darba grupas vadīja 

sabiedrībā populāri cilvēki. Pasā-
kumā labus rezultātus uzrādīja arī 
Baltinavas vidusskolas komanda 
(vadītājs Pēteris Vjakse) un Balvu krievu vidusskolas jaunie 
patrioti. Es vadīju man sirdij tuvu darba grupu „Mans zelts 
ir mana tauta, mans gods ir viņas gods (R. Blaumanis).” 
  Kādi bija Jūsu iemīļotākie pasākumi novadā, kas tika   
organizēti Jūsu darba gadu laikā?
Ļoti patīkami bija pagasta svētki un raibie sporta svētki, 
kas bija plaši apmeklēti, jo bija daudzpusīgas sacensības, 
piemēram, sviesta kulšana koka kubuliņos, sievu uznešana 
pa estrādes trepēm, slotu siešana un mešana tālumā u.c. 
  Kādi ir Jūsu iemīļotākie pasākumi novadā šobrīd (varbūt 
arī ārpus novada), kurus apmeklējat vislabprātāk?
Pēdējos gados iepriecina pasākums „Taures skan Baltinavā” 
parka estrādē un teātra „Palādas” izrādes, arī Jāņu dienu 
svētki. Žēl, ka vairs nenotiek novada dzejas dienas. Ļoti 
patika 1. adventes svētki Kristīgajā internātpamatskolā. 
Priecīgs pārsteigums  bija dzejas diena  (pirms laika) vidus-
skolā un C līmeņa bērniem Kristīgajā internātpamatskolā, 
kā arī fokloras dziedātāju jubilejas dienas (labdarības brau-
cieni ar viņām kopā uz Malnavu, Kārsavu u.c.). Man patīk 
„Baltinavas novada lepnums” balvas pasniegšana.
  Kā Jūsu dzīvē ienāca dzeja? Kas Jūs iedvesmo rakstīt      
dzejoļus- cilvēki, notikumi vai varbūt kas cits?
Dzeja iet man blakus visu mūžu. Dzeju lasu dažādos svēt-
kos, arī bēdīgos- bērēs. Iedvesma rodas pēkšņi, pārdzīvoju-
ma brīžos, piemēram, prieka brīdī radās „Dziedi, dvēselīt, 
dziedi!”. Mūzikas skolas pasākumā radās „Es klauvēju pie 
mīlas vārtiem”- senas mīlas tikšanās brīdī ar senu jaunības 
draugu. Daudz rindu sarakstīju, kamēr mazdēls bija mazs 
zēns. Daudz sirsnīgu dzejoļu esmu veltījusi internātskolas 
bērniem, mazmeitai, krustmeitai un dažādiem maniem   
dzīvniekiem– „Kumeliņš”, „Skolas talkas notikums” u.c. 
Pēdējā laikā rakstu par saviem 5 kaķiem.
  Vai Jums ir vēl kāds hobijs, ar ko labprāt nodarbojaties?
Jā, ēst gatavošana, it īpaši senie latgaļu ēdieni, piemēram, 
melnās maizes kukulis, pīrāgs ar dārzeņu pildījumu, skābētu 
dārzeņu gardums pie cūkgaļas sacepuma. Atceros, bērnībā 

bija jautrs brāļu- māsu karš, kuram tiks gardākais gabals. 
  Ar ko Jums 2017. gads bijis īpašs- varbūt atmiņā palikuši 
kādi īpaši pasākumi, līdzcilvēku darbi?
2017. gadā notika Latgales kongress Rēzeknē. Biju tā dalīb-
niece. Pārsteigums bija kāda ministra pieteikšanās mani 
vizināt un uzdāvināt savas svētku pusdienas. Šajā gadā 
mani   jauki  uz baznīcu   vizināja   I.   Slišāns, I.  Bleidelis,
V. Ločmele u.c. Paldies par to! Bet pats neticamākais no-
tikums bija 27. janvāra „Latgales Gada balva” pasākums       
Preiļos. Paldies novada deputātiem par manas kandidatūras 
izvirzīšanu šim pasākumam. Paldies Lilitai Kūkojai un Intai 
Vilkastei par līdzdalību šajos svētkos! Ilgus gadus, veicot sa-
biedrisko darbu, tādu atzinību nebiju piedzīvojusi. Paldies!
  Kā zināms, 2018. gadā svinēsim valsts simtgadi. Ko Jūs 
novēlētu Baltinavai un baltinaviešiem šajos svētkos?
Simtgadē labprāt piedalītos svētku rīkošanā, jo man ir liela 
pieredze šādā darbā. Svētkos ieteiktu godināt cienījamākos 
Baltinavas cilvēkus. To vidū gribētu redzēt arī sirmgalvjus, 
melnā darba darītājus, labdarības entuziastus u.c. Ieteiktu 
svētkus kuplināt arī Baltinavas dzejniekiem! Cik tas būtu 
košs svētku koncerts!
  Varbūt varat padalīties, kādi ir Jūsu šī gada plāni, mērķi 
vai apņemšanās? 
Izdot ļoti nokavēto grāmatu, kur būs nodaļa par Baltina-
vu, baltinaviešiem. Šajā gadā vēlu būt draudzīgākiem, iz-
palīdzīgākiem pret veciem, slimiem cilvēkiem. Nelietot par 
mēru alkoholu, biežāk iet uz baznīcu, aicinot līdzi ģimenes 
locekļus, draugus. Turēt tīru savu apkārtni, māju. Rūpēties 
par stārķu „mājām”, balodīšiem, kaķiem, suņiem. Lai tik 
mazā ciemā nebūtu ne lielu, ne mazu bāreņu, vientuļu, citu 
aizmirstu cilvēku. 

Madara Siliņa,
Baltinavas novada domes

sabiedrisko attiecību speciāliste
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Skolu ziņas
Aktivitātes BVSK

  Janvāra izskaņā Baltinavas vidusskolas 
1. – 4. klases skolēniem bija iespēja tikties 
ar ādas apstrādes meistaru Andri Ločme-
li. Andris ādas apstrādi apguvis pašmācī-
bas ceļā, tagad veido dažādus pasūtījuma       
darbus, izgatavoto ādas priekšmetu klāsts 
ir ļoti daudzveidīgs. Ar viņa darbiem plašāk 
var iepazīties, aplūkojot tos Facebook, lapā 
„Leatherely”, taču uz nodarbību Andris bija 
atvedis vairākus pašgatavotos ādas izstrādā-
jumus, lai skolēni tos varētu apskatīt un   
aptaustīt.

  Skolēni ne tikai klausījās par ādas                
apstrādi, bet varēja darboties arī praktiski. 
Nodarbības gaitā katrs skolēns pagatavoja 
atslēgu   piekariņu   no   ādas,   kurā bija ies-
piesti arī bērna iniciāļi. Skolēniem vajadzē-
ja izmantot vairākus darbarīkus, kurus, 
iespējams, dzīvē viņi redzēja pirmo reizi, 
vairāki no viņiem atzina, ka, lai apstrādātu 
ādu, ir vajadzīgs arī daudz spēka. 
  Gandarījums par paveikto bija liels! Īpaši 
puiši vēlējās ilgāk uzkavēties un vēl kaut 
ko uzzināt par ādas apstrādi. Meistaram 

Andrim ātri izveidojās labs kontakts ar 
skolēniem un vajadzēja atbildēt uz ļoti 
daudziem jautājumiem. Paldies Andrim 
par aizraujošo nodarbību un pacietību!
  Aktivitāte tika īstenota programmas       
„Izaugsme un nodarbinātība”  8.3.5.       
specifiskā atbalsta mērķa „Uzlabot pieeju 
karjeras atbalstam izglītojamajiem vispārē-
jās un profesionālās izglītības iestādēs”   
projekta Nr. 8.3.5.0/16/I/001 „Karjeras              
atbalsts vispārējās un profesionālās izglītī-
bas iestādēs” ietvaros.

Agita Zelča,
Baltinavas vidusskolas skolotāja

 1. – 4. klašu skolēni iepazīst ādas apstrādi

Pirmsskolas izglītības bērni rosās kulinārā nodarbībā
  Profesiju nedēļas ietvaros, Baltina-
vas vidusskolas pirmsskolas izglītības 
četrgadīgo bērnu grupiņas skolotā-
ja Solvita Logina bērniem organizēja                                     
radošu kulinārijas nodarbību. Nodarbības 
mērķis- veicināt grupu saliedētību, radīt 
bērnos izpratni par to, kā garšīgus cepu-
mus varam paši pagatavot mājās. Mazākās 
grupiņas bērni un četrgadnieki piedalī-
jās gatavošanas procesā no sākuma līdz 
beigām — vispirms noskaidroja, kas ir ne-
pieciešams šādai receptei, pievienoja visas 
nepieciešamās sastāvdaļas, darbojās ar mik-
seri, jauca mīklu, izlika to uz pannas un ilgi, 
nepacietīgi gaidīja rezultātu. 
  Bērniem šādas nodarbības ļoti patīk, tās ir 
interesantas, tajās var līdzdarboties un, pro-

tams, neizpaliek arī garšīgs rezultāts.
  Bērniem ir ļoti svarīgi iesaistīties                       
ikdienišķos notikumos kopā ar ģimeni,    
izzināt, pētīt, un darboties.

Solvita Logina,
Četrgadīgo bērnu grupiņas skolotāja

Ēnu diena AS Tallink
  14. februārī visā Latvijā norisinājās Ēnu diena. Arī 
mēs –Salvija un Airita- izmantojām šo vienreizē-
jo iespēju un devāmies ēnot ceļojuma konsultantu 
AS Tallink Latvija Rīgā. Ceļš bija tāls un nogurdi-
nošs, taču kad nonācām galamērķī, tā vairs nelikās. 
Devāmies nelielā ekskursijā pa Tallink ostas ēkām, 
nonācām pie smaidīgām kases meitenēm, kurām      
nepaejot garām, uz kuģa nemaz nevar tikt. Ielūko-
jāmies arī zvanu centrā, kurā tiek pieņemti zvani no 
klientiem un personām, kas vēlas rezervēt ceļojumus vai rast atbildes uz sev interesējošiem 
jautājumiem. Arī tur darbinieces bija ļoti atsaucīgas un vienmēr gatavas palīdzēt. Pavadī-
jām pusdienas uz viena no elegantākajiem kuģiem „Romantika”. Viens no labākajiem mūsu  
piedzīvojumiem bija iespēja pabūt uz paša kuģa, ielūkoties vietās, kurās nepiederošām   
personām ieeja aizliegta. Nonācām uz kuģa kapteiņa klāja un pabijām arī kuģa viszemā-
kajā nodaļā, kurā redzējām visu kuģa pamatu. Devāmies ekskursijā pa kuģa augšējo daļu 
— restorāniem, telpām, kur notiek koncerti, karaoke vakari utt. Tā kā uz kuģa bijām pirmo 
reizi, tad mums bija ļoti aizraujoši un interesanti.
  Ēnu dienas noslēgumā saņēmām mapi ar uzņēmuma pilnīgu informāciju. Izrādījās, ka 
mapē mūs gaidīja pārsteigums – dāvanu karte 4 personām izbraukumā ar kuģi Rīga –      
Stokholma – Rīga. Bijām patīkami pārsteigtas un esam ļoti pateicīgas par pavadīto dienu!

Airita Ločmele un Salvija Supe,
Baltinavas vidusskolas 10. klases skolnieces

Vidusskolēni apmeklē izstādi „Skola 2018”

  23. februārī Baltinavas vidusskolas 10.-
12. klase devās uz Rīgu, kur Ķīpsalā ap-
meklēja izstādi „Skola 2018”. Ieejas biļetes 
apmaksāja no projekta „Karjeras   atbalsts 
vispārējās un profesionālās izglītības 
iestādēs” finansējuma, tāpēc sakām lielu 
paldies mūsu karjeras konsultantei Lidijai 
Ločmelei, kas to visu mums sagādāja.
  Šis pasākums pulcēja lielas skolēnu           
masas, ap skolu informāciju stendiem 
grozījās studēt gribētāju pūļi. Augstsko-
lu un profesionālo skolu pārstāvji dažādi 
mēģināja piesaistīt izstādes apmeklētājus- 
gan ar robotiem, gan video, gan spēlēm, 
gan akrobātu trikiem, gan baloniem un pat 
konfektēm. Mūsu skolēni, apmēram divu 
stundu garumā, iepazinās ar visu skolu 
stendu piedāvājumiem un atgriezās ar sev 

vajadzīgo informāciju.
  Šogad, paralēli „Skola 2018” 
pasākumam, turpat, Ķīpsalas 
halles otrajā  pusē,  notika arī                    
Grāmatu svētki, kur sevi                                                        
prezentēja un pārdeva grāmatas 
visas Latvijas izdevniecības. Tur 
nu gan bija ko redzēt! Te sev va-
jadzīgo varēja atrast ikviens. Klā-
tienē varēja tikties ar daudziem 
literātiem, tika prezentētas jaunās 
grāmatas, bērni varēja iesaistīties 
kopīgā dziesmu dziedāšanā, varēja 
paši veidot zīmējumus grāmatām.

  Tālāk mūsu ceļš veda uz Ebreju muzeju, 
kur iepazinām šīs tautas vēsturi, tradīcijas, 
slavenas personas un kultūru. Arī Baltinava 
ir šī muzeja kartē, tikai ļoti skumjā nozīmē. 
2. Pasaules kara laikā mūsu ciematā no-
galināti 105 ebreji un nav neviena izglābtā. 
Esam veselās divās enciklopēdijās, kur ir 
ziņas par Baltinavas ebreju kopienu (56 % 
no ciemata iedzīvotājiem). Bija daudz attē-
lu ar Kārsavas ebreju mājām un cilvēkiem. 
Pēc stāstītā un redzētā skolēni strādāja arī 
grupās un prezentēja savus radītos darbus.
  Paldies šī muzeja vadībai, jo viņi mums 
pasniedza jauku dāvanu- apmaksāja     
braucienu uz Rīgu!

Anita Ločmele, 
Baltinavas vidusskolas skolotāja

Ēnu diena z.s. „Amatnieki” un „Riekstiņi”
  Kā ierasts, februāra vidū skolēni Latvijā dodas 
ārpus mācību iestāžu sienām pētīt kā darbojas, 
iespējams, viņu nākamā   darbavieta. Runa, pro-
tams, par Ēnu dienu, kas šogad notika jau 17. reizi.
  1. reizi Ēnu dienas aktivitatēs piedalījāmies arī 
mēs -  Baltinavas  vidusskolas 4. klases skolēni un 
audzinātāja Rudīte. 14. februāra rītā mēs devāmies 
uz     Baltinavas     novada   z.s.   „Amatnieki”   un                           
„Riekstiņi”. Mūs laipni  sagaidīja saimniecības 
vadītājs Guntars Bartkevičs. No viņa uzzinājām         
saimniecības    rašanās   vēsturi.   Mūsu  ekskursija                                            
Viktora Graudumnieka vadībā turpinājās  
saimniecības kokzāģētavā. Te mēs redzējām 
kokzāģētavas operatoru un viņu palīgu darbu. 
Šeit mums bija interesanti skatīties, kā strādā 
mūsu vecāki un radinieki. Mums bija iespēja arī 
pavērot, kā tiek asināta lentzāģa ķēde. Darbnīcās 
iepazināmies ar automehāniķu un virpotāja dar-

bu. Mums ļoti patika pavizināties ar  sniega motociklu. Valentīndienā mūs sildīja karstā 
šokolāde.
  Paldies saimniekam Guntaram par laipno uzņemšanu un iespēju iepazīt profesijas mūsu 
novadā! Paldies gidiem Viktoram un Artim, Natālijai un Anitai!

Baltinavas vidusskolas 4. klases skolēni, 
audzinātāja Rudīte Laganovska

Topošie vidusskolas absolventi saņēmuši žetonus
  10. februārī Baltinavas vidusskolā notika ikgadējais pasākums „Žetonu vakars-          
absolventu salidojums“, kurā radi un draugi sveica 12. klases skolēnus- topošos                      
vidusskolas absolventus. Tradicionāli, žetonu saņēmēji klātesošajiem bija sagatavojuši         
izklaidējošus priekšnesumus, kas lieliski izcēla skolēnu talantus, radošumu un daudzpusī-
bu. Pasākuma laikā svētku uzrunas teica arī skolas absolventi, kam šajā gadā aprit apaļas         
jubilejas, kopš izlaiduma.

Madara Siliņa,
Baltinavas novada domes 

sabiedrisko attiecību speciāliste
Foto: Vilhelms Laganovskis



2018. gada februāris Baltinavas novada domes informatīvais izdevums

7

BKI aktualitātes

Aktuāli iedzīvotājiem
„Balvu un Gulbenes slimnīcu apvienība’’ informē
  Janvāra beigās SIA „Balvu un Gulbenes 
slimnīcu apvienība” un SIA „Rēzeknes 
slimnīca” parakstīja sadarbības līgumu, 
kas paredz abu ārstniecības iestāžu sadar-
bību veselības aprūpes pakalpojumu 
plānošanā un savlaicīgas, un kvalitatīvas 
medicīniskās palīdzības sniegšanā. 
Sadarbības mērķis ir attīstīt un veicināt 
savstarpējo sadarbību Latgales reģionā, 
lai veicinātu veselības aprūpes pieejamību                          
tuvāk iedzīvotāju dzīvesvietai.
  SIA „Balvu un Gulbenes slimnīcu                    
apvienības” valdes priekšsēdētājs Marģers 
Zeitmanis: „Sadarbības vienošanās ar 
„Rēzeknes slimnīcu” ir apliecinājums tam, 
ka Latgales reģiona ārstniecības iestādes 
domā par savstarpējas sadarbības uzlaboša-
nu un pilnveidošanu, primāri domājot par 
pacientu ērtību un pakalpojumu pieejamī-
bu reģionā. Pēdējo gadu laikā gan „Balvu 
un Gulbenes slimnīcu apvienībā”, gan arī 
„Rēzeknes slimnīcā” ir notikusi strauja at-
tīstība – slimnīcās ir uzlabota infrastruktūra, 
veikti labiekārtošana darbi, piesaistīti jauni 
speciālisti un pilnveidots pakalpojumu grozs, 
lai nodrošinātu kvalitatīvu veselības aprūpi 
tuvāk iedzīvotāju dzīvesvietai.”
  Abu reģiona slimnīcu vienošanās paredz 
galvenos sadarbības virzienus, kas ir 
ārstniecības personāla un infrastruk-
tūras plānošana, lai nodrošinātu veselī-
bas aprūpes pakalpojumu pieejamību                      
pietuvināti pacientu dzīvesvietai, un 
plānot līdzsvarotu pacientu plūsmu starp             
ārstniecības iestādēm, atbilstoši slimnīcas 
noteiktajam aprūpes līmenim.
 Sadarbības ietvaros tiek plānota arī 
savstarpējās informācijas apmaiņa starp 
slimnīcām par medicīnisko pakalpojumu 
rindu garumiem, iedzīvotāju informēša-
nu par pakalpojumu pieejamību, kā arī 
medicīnas tehnoloģiju un ārstniecības     
personālu    optimālu     noslodzi.      Gan         
„Balvu un Gulbenes slimnīcu apvienībā”, 
gan „Rēzeknes slimnīcā” paredzēts izvei-
dot vienotu kārtību pacientu kustībai starp 
iesaistītajām ārstniecības iestādēm, kā arī 

izmantot iespēju attīstīt veselības aprūpes 
infrastruktūru un tehnoloģijas, iesais-
toties atbalstāmo finansēto struktūrfondu          
programmās.
   SIA „Balvu un Gulbenes slimnīcu apvienī-
ba” nodrošina darbību septiņos obligātajos 
profilos, tostarp terapijā, hronisku pacientu 
aprūpē, ķirurģijā, neiroloģijā, ginekoloģi-
jā, grūtniecības un dzemdību profilā, kā 
arī pediatrijā. Gulbenē tiek nodrošināts            
diennakts steidzamās medicīniskās palīdzī-
bas punkta, infekciju nodaļas, dienas sta-
cionāra un aprūpes nodaļas darbs, kā arī 
ambulatoro pakalpojumu pieejamība. 
Savukārt Balvu slimnīcā tiek nodrošināts 
NMP slimnīcas darbs ar pieciem diennakts 
dežūrējošiem speciālistiem un ambulatora-
jiem pakalpojumiem. 
  Balvu un Gulbenes reģionālās slimnī-
cas, apvienojoties 2011. gadā, izveidoja 
„Balvu un Gulbenes slimnīcu apvienī-
bu”, lai, izmantojot esošos resursus, varētu 
nodrošināt slimnīcu turpmāko darbību 
un attīstību. Tā rezultātā tika veikta abu 
slimnīcu restrukturizācija ar mērķi izslēgt 
abu slimnīcu darbā dublējošās funkcijas 
un optimizēt slimnīcu darbu, saglabājot 
medicīniskās aprūpes pieejamību reģionu 
iedzīvotājiem. Šobrīd slimnīcā strādā 283 
darbinieki. Pēdējo divu gadu laikā slimnī-
cu apvienība strādājusi bez zaudējumiem 
un vairākkārt saņemti Valsts ieņēmumu 
dienesta (VID) goda raksti par godprātīgu 
nodokļu nomaksu. 
  Nākotnes perspektīvā „Balvu un                
Gulbenes slimnīcu apvienība” plāno pie-
saistīt jaunos speciālistus un ieviest jaunus                               
pakalpojumus, lai padarītu slimnīcu vēl 
pieejamāku ne tikai reģiona iedzīvotājiem, 
bet arī tuvo pierobežu iedzīvotājiem. Vairāk                       
informācijas: www.slimnicuapvieniba.lv 

Marģers Zeitmanis,
SIA „Balvu un Gulbenes slimnīcu 

apvienības” valdes priekšsēdētājs.
Uzziņai: Mob.tālr. +371 28825258

Sacensības Raudā
  8. februārī Raudas internātpamatskolā notika Latgales 
zonas speciālo skolu sacensības C līmeņa klašu skolēniem 
„Dari   kā   mēs,   dari ar   mums,   dari  labāk  par  mums”.  
  Baltinavas komandā piedalījās – Romāns, Jānis L., Anna,              
Vineta, Agita, Aleksejs. Sacensību dalībnieki tika sadalīti 
dažādās komandās atbilstoši izlozētai krāsai, kopā septiņas 
komandas. Katra komanda, sacenšoties savā starpā, veica 3 
stafetes un 4 uzdevumus. Apbalvošanas ceremonijā katrs dalīb-
nieks saņēma šokolādes medaļu, vērtīgu balvu, bet  komanda 
tika pie garšīgas tortes.
  Sacensībām noslēdzoties, visi sportisti bija apmierināti un 
priecīgi, zaudētāju nebija, jo galvenais šajās sacensībās bija     
piedalīšanās, izkustēšanās, sadraudzēšanās!

Janīna Keiša,
Baltinavas Kristīgās internātpamatskolas

sporta skolotāja

Katoļu draudzes ziņas
Latgales draudžu bērnu un jauniešu tikšanās

  10. februārī notika kārtējā    
Latgales draudžu „Bērnu un jau-
niešu tikšanās” Krustpils katoļu 
draudzē.
  Pasākumā piedalījās arī          
Baltinavas, Šķilbēnu, Tilžas 
draudzes jaunieši un bērni. 
Pasākuma dalībnieki apmeklēja                                                              
Krustpils pili, strādāja sveču 
liešanas darbnīcā, piedalījās 
Rožukroņa lūgšanas iestudēšanā, 
maltītēs un Svētajā Misē.

Rudīte Laganovska

Badmintona sacensības
   1. februārī     četri      Baltinavas     Kristīgās                    
internātpamatskolas      audzēkņi–       Vineta  
Laduševa, Karīna Grīnbauma, Aleksejs                                                                                                                    
Jerjomins un Artūrs Tumarevičs piedalījās       
Latvijas Speciālās Olimpiādes organizētajā 
finālturnīrā  badmintonā Salaspils sporta namā. 
  Sacensībās piedalījās 90 sportisti no 16 skolām. 
Mūsu skolas komandā vislabāk veicās Vinetai, 
kura C apmācības līmeņa  izglītojamo grupā 
izcīnīja pirmo vietu. Apsveicam!

Janīna Keiša,
Baltinavas Kristīgās internātpamatskolas

sporta skolotāja

Tautas bumbā otrā vieta
  13.   februārī   Baltinavas  vidus-
skolas jaunākā skolēnu grupa  
piedalījās starpnovadu atklāta-
jās sacensībās tautas bumbā.               
Šajos mačos piedalījās astoņu     
skolu- Balvu pamatskolas, Baltina-
vas vidusskolas, Stacijas pamatsko-
las, Eglaines pamatskolas, Rugāju 
vidusskolas, Tilžas vidusskolas, 
Tilžas     internātskolas,    Bērzpils                    
vidusskolas- komandas. Sakarā ar 
meiteņu trūkumu šajā vecuma pos-
mā, mūsu skolu, diemžēl, pārstāvē-
ja tikai zēnu komanda. Neskatoties 
uz pieredzes trūkumu, nedrošību svešā vidē, jaunie sportisti godam cīnījās un kopvērtē-
jumā astoņu skolu konkurencē ieguva godalgoto 2. vietu. 
  Sacensībās piedalījās: S. Sutugovs, E. Ločmelis, A. Kokorevičs, M. Skutelis, R. Gibala, A.     
Astratovs, E. Kleins, J. Logins, R. Cīrulis.

Vjačeslavs Gamazins, 
Baltinavas vidusskolas sporta skolotājs

Basketbols jaunākajā grupā
 31. janvārī turpinājām startēt 

Balvu novada skolēnu spor-
ta spēļu plānotajās sacensībās     
basketbolā „C” grupai.           
Neatlaidīgs cīņas spars laukumā, 
tieksme uz uzvaru daļēji bija 
mūsu sabiedrotie šajos mačos, jo 
spēlēt vajadzēja ar sporta skolu 
basketbola nodaļas audzēkņiem. 
Neskatoties    uz    spriedzi      un         
asumiem, zēni spēja izturēt preti-
nieku spiedienu un parādīt savu   
konkurētspēju, gribasspēku, kaut 

bumba negribēja krist grozā. Kopvērtējumā Baltinavas vidusskolas jaunie basketbolisti 
sešu  komandu konkurencē ieguva 3. vietu.
  Zēnu komandā spēlēja: Intars Bleidels, Matīss Keišs, Lars Miethke, Valters Supe, Lauris 
Ločmelis, Sandis Sutugovs, Arvils Kokorevičs.

Vjačeslavs Gamazins, 
Baltinavas vidusskolas sporta skolotājs

Draudzības turnīrs volejbolā
   24. janvārī Baltinavā notika Draudzības turnīrs volejbolā jauniešiem, kur tika 
pieaicināti blakus novadu volejbola entuziasti, meistari un vienkārši spēlēt gribētāji 
no četrām vidusskolām – Balvu Valsts ģimnāzijas, Tilžas, Baltinavas un Nautrēnu vi-
dusskolas. Turnīrs bija organizēts ar mērķi, lai veiksmīgāk sagatavotos „Lāses kausa 2018” 
pirmā posma atlases sacensībām. Baltinavas vidusskolu pārstāvēja A grupas jauniešu        
komandas, kas godam cīnījās gan ar saviem vienaudžiem, gan ar pieredzējušākajiem pre-
tiniekiem. Sīvā cīņā komandu konkurencē 
mūsu meitenes ieguva godalgoto 2. vietu, 
bet zēni ierindojās 3. vietā.
  Meiteņu komandā spēlēja – Ilze                
Jermacāne, Egija Ločmele, Dace Logina, 
Laura Skangale, Agrita Luīze Kušnire,   
Iluta Keiša, Marika Graudumniece, Dinija 
Zelča.
  Zēnu komandā spēlēja – Arvils Keišs, 
Jēkabs Kašs, Raivis Logins, Ivo Benedikts 
Skabs, Ilmārs Bleidels, Markuss Maksi-
movs, Ernests Krakops.

Vjačeslavs Gamazins, 
Baltinavas vidusskolas sporta skolotājs
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Baltinavas novada domes informatīvais izdevums 2018. gada februāris

Izdevumu sagatavoja: Madara Siliņa, (tālr. 29364993, e-pasts: sab.attiecibas@baltinava.lv)
 Iespiests SIA „Latgales druka”, Baznīcas iela 28, LV-4601.

Dažādi

Tuvākie plānotie pasākumi:
- 20. martā plkst. 17:00 Kino pēcpusdiena               
Baltinavas kultūras namā. Ieeja 2 eiro. 
(Filma „Paradīze 89”. Filma visai ģimenei – 
uz patiesiem notikumiem balstīts stāsts par 
deviņgadīgās Paulas ienākšanu pieaugušo pasaulē 
laikā, kad Latvija ir ceļā uz neatkarības atgūšanu.)
- 28. martā plkst. 17:00. Kino pēcpusdiena             
Baltinavas kultūras namā. Ieeja 2 eiro. 
(Filma „Turpinājums”. Pieci Latvijas bērni no 
dažādiem Latvijas novadiem sāk iet pirmajā klasē. 
Kārlim ir stipras ģimenes saknes Latvijas laukos, 
Gļeba vecvecāki Latvijā iebraukuši tikai padomju 
gados, Zanes ģimene ir pirmās paaudzes pilsētnie-
ki, Anastasijas ģimene no pilsētas pārcēlusies uz 
laukiem, bet Anetes mamma dzīvo Anglijā. Viena 
gada vērojums par to, kas notiek bērna prātā.)
-  1. aprīlī Lieldienu aktivitātes Baltinavā . Plkst. 16:30 
Lieldienas ieskandinās Baltinavas etnogrāfiskais 
ansamblis un MMS kapela, plkst. 17:00 Gaigalavas 
amatierteātra „Bikovīši” izrāde „Pilsētnieki”. Plkst. 
15:30 Lieldienu aktivitātes bērniem- olu ripināša-
na, šūpoles un citas aktivitātes. Plkst. 22:00 balle 
kopā ar Aldi Kisi. Ieejas maksa 2.00 EUR.

Iedzīvotāju ievērībai!
2018. gada 25. martā plkst. 3:00
(naktī no sestdienas uz svētdienu) 
notiks pāreja uz vasaras laiku, kad 

pulksteņa rādītāji būs jāpagriež 
stundu uz priekšu!


